
دوشنبه 13 تیر 1390 - 03:55

عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی: جمهوری آذربایجان مساله لغو روادید برای
ایرانیان را طی چند ماه آ...

مقامات مسئول در جمهوری آذربایجان در خصوص حل مساله لغو روادید برای سفر ایرانیان به جمهوری آذربایجان قول

دادند

ali/خبرگزاری آران
خبرگزاری آران/ سرویس ایران

به گزارش خبرگزاری آران به نقل ازخبرگزاری ابنا، «دکتر فرهنگی» گفت :" در خصوص لغو روادید زمان دقیقی مشخص نشد ، اما در مورد حل این مساله طی چند ماه آینده صحبت شد. "

نماینده تبریز در مجلس شورای اسلامی گفت:" با اقدام دولت جمهوری اسلامی ایران در لغو روادید برای سفر شهروندان جمهوری آذربایجان به ایران ، سفر آنها به ایران خیلی آسان شده است. اما در

طرف مقابل روادید هنوز لغو نشده است و به همین علت دشواری هایی پیش می آید."

دکتر فرهنگی افزود:" در گمرکها نیز مشکلاتی در مقابل سفر شهروندان بروز می کند که مقرر شد هردوطرف در مسایل داخلی خود به آن توجه و این مشکلات را حل کنند."

عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی نتایج مذاکرات انجام شده میان هیات پارلمانی ایران و مقامات جمهوری آذربایجان را در زمینه های مختلف مفید ارزیابی کرد و گفت:" در جمع بندی

مذاکرات تاکید شد که روابط اقتصادی میان دوکشور برادر آنطور که باید باشد، نیست. در سال گذشته در خوشبینانه ترین حالت نیم میلیارد دلار مبادلات تجاری میان دوکشور انجام شده است که این

رقم خیلی پایین است و با توجه به امکانات و نزدیکی دوکشور مبادلات تجاری دوکشور باید 10 تا 20 برابر این رقم باشد. "

دکتر فرهنگی افزود:" در خصوص انجام طرحهای اقتصادی مشترک از جمله اتصال خطوط آهن دوکشور از طریق راه آهن آستارا-آستارا مذاکرات مهمی شد. البته احداث این خط آهن در داخل ایران

سرمایه گذاری مفصلی لازم دارد که شهر آستارا به خط آهن سراسری ایران باید متصل شود. اما در طرف جمهوری آذربایجان کار آسان تر است و در مسیر کوتاه تری باید خط آهن احداث شود. "

نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی افزود:" در این سفر پیشنهاد جمهوری اسلامی ایران برای احداث اتوبان تبریز &ndash; باکو نیز به طرف آذری ارایه شد که مقامات جمهوری آذربایجان نیز

عنوان کردند این طرح را مطالعه خواهند کرد. "

دکتر فرهنگی با اشاره به گفتگوهای انجام شده در خصوص بحران قره باغ گفت: " در مورد تاریخچه این مساله مذاکره شد. دکتر لاریجانی ابراز نظر کردند که دولت جمهوری آذربایجان در این مورد

استراتژی روشنی ندارد و نتوانسته است تصمیم دقیقی در این مورد اتخاذ کند تا در این زمینه نتیجه حاصل شود. فقط با سفارشهای لفظی به این و آن می خواهد این کار را پیش ببرد که این نیز

منجر به نتیجه نمی شود. بالاخره باید یا رسما راه نظامی را درپیش گرفت، همانطور که ایران در جنگ به رژیم صدام در عراق از راه نظامی پیش رفت و حق ملت ایران را گرفت. یاهم باید راه مذاکره را

درپیش گرفت. زیانهای جنگ خیلی زیاد است و می تواند هم برای جمهوری آذربایجان و هم برای ارمنستان خسارات زیادی را دربرداشته باشد. اما راه مذاکره آسان تر است. البته طرفین تاکنون از

طریق گروه مینسک سازمان امنیت و همکاری اروپا پیش رفته اند که مشخص است تاکنون نتیجه ای حاصل نشده است."

دکتر فرهنگی افزود:" جمهوری اسلامی ایران آمادگی خود را اعلام کرد که اگر شرایط لازم فراهم شود و هر دوطرف مناقشه قره باغ بخواهند ایران در این مذاکرات شرکت و به حل مساله کمک خواهد

کرد. اما، شرط موفقیت در این زمینه خواست هردوطرف مناقشه است. درهر کشور دیگری هم که ایران موفق به کمک شده است، درخواست خود آن کشورها بوده است."

عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی افزود:" در سفر هیات پارلمانی ایران به باکو در خصوص مداخلات بیگانگان در منطقه نیز مذاکره شد و اعلام شد که مداخله بیگانگان به نفع هیچ کشوری

نبوده است."
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